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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: a Voks 2025 több mint 2 millió szavazatával megállítottuk Ukrajna 

uniós csatlakozását 
2025. június 27. – MTI, hirado.hu, Hír TV, hvg.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Mandiner 

A Voks 2025 több mint 2 millió szavazatával megállítottuk Ukrajna európai uniós csatlakozását 

- jelentette ki a miniszterelnök pénteken, a Kossuth rádió Jó reggelt, Magyarország című 

műsorában. Orbán Viktor a közmédia brüsszeli stúdiójából sugárzott interjúban a csütörtöki 

EU-csúcson történtekről azt mondta: ezt "óriási ellenszélben" tették meg, "osztatlan lelkesedés 

nem övezte" azt a magyar bejelentést, hogy nem járulnak hozzá az első tárgyalási fejezet 

megnyitásához. Hangsúlyozta: a tárgyalás hosszú folyamat, a fejezetek megnyitásáról 

egyhangúlag kell dönteni a tagállamoknak, ideértve Magyarországot is, és amíg nincs 

egyhangúság, a fejezet nem nyitható meg. Hozzátette: a háttérben "lehet dolgozgatni", de 

előrelépést nem lehet tenni azon az úton, aminek a végén a tagság van. Jelezte: az uniós vezetők 

azt akarják, hogy Ukrajna minél hamarabb tagja legyen az Európai Uniónak, és keresik a 

megoldást, hogy hogyan lehetne félretolni a magyarokat. 

 

Szijjártó Péter: az ukrán külügy el van tévedve, a magyarok akarata ellenére nem 

lesz EU-csatlakozás 
2025. június 26. – MTI, ORIGO, Felvidék.ma, index.hu, Mandiner 

Az ukrán külügyminisztérium el van tévedve, ugyanis az Európai Unió állampolgárai, köztük a 

magyarok fognak dönteni arról, hogy Ukrajna csatlakozhat-e a közösséghez - írta Szijjártó 

Péter külgazdasági és külügyminiszter csütörtökön a Facebookon. A Külgazdasági és 

Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető friss bejegyzésében kiemelte: "Ukrajna 

külügyminisztériuma tegnap közölte, hogy a magyar embereknek nincs joguk dönteni arról, 

hogy támogatják-e az ukránok felvételét az Európai Unióba. Nos, az ukrán külügy el van 

tévedve." "Kedves ukrán kollégák, a helyzet a következő: nem Önök, nem Zelenszkij elnök, nem 

az ukrán kormány döntenek arról, hogy csatlakoznak-e az Európai Unióhoz, hanem mi, az 

Európai Unió polgárai, köztük a magyarok" - szögezte le. 

 

Interjú Nacsa Lőrinc nemzetpolitikáért felelős államtitkárral 
2025. június 26. – Képes Újság 

A rijekai/fiumei nemzetpolitikai fórumon adott interjút lapunknak Nacsa Lőrinc államtitkár, 

akit a határon túli magyar közösségek helyzetéről, az eredményekről és a jövő feladatairól 

kérdeztünk. – Nemrég nevezték ki államtitkárnak. Hogyan látja jelenleg a határon túli magyar 

közösségek, azon belül is a horvátországi magyar kisebbség helyzetét? – A nemzetpolitika 

alapja, hogy a nemzeti megmaradásért és erősödésért dolgozunk. Komolyan vesszük azt a 

felhívást, hogy minden magyar felelős minden magyarért, és minden magyar számíthat az 
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anyaországra. Az elmúlt 105 év bizonyítja, hogy a magyar továbbra is a legnagyobb nemzet a 

Kárpát-medencében. Az elmúlt 15 évben pedig az anyaország annyira megerősödött, hogy 

felelősséget tud vállalni a külhoni magyar közösségekért. Természetesen mindenhol vannak 

helyi kihívások, de ha visszatekintünk, 2010-től mindenhol történt előrelépés. A horvátországi 

magyarság is erős parlamenti képviselettel bír, a hitéletben, oktatásban, óvodaprogramokban, 

civil szervezetek révén erősödött a közösségi élet. Sikerült olyan közös programokat indítani, 

amelyek még erősebbé és identitásában még élőbbé tették ezt a közösséget. 

 

Pénteken kezdődik a XI. Magyarok Országos Gyűlése 
2025. június 26. – MTI, Hír TV 

Június 27-én, pénteken délelőtt 10 órakor kezdődik az idei, XI. Magyarok Országos Gyűlése 

(MOGY), amely három napon át várja a látogatókat az Ópusztaszeri Nemzeti Történeti 

Emlékparkban. A rendezvény nemcsak a hagyományok, a magyarság és a közösség ünnepe, 

hanem a nemzeti önazonosság megerősítésének, a tudásmegosztásnak és a jövőről való közös 

gondolkodásnak is egy kiemelkedő alkalma. Találkozások, értékes családi programok színtere. 

Az ünnepi megnyitóval indul az idei MOGY, 2025.06.27-én, pénteken, 10 órakor, a Potápi 

Árpád színpadon, a megnyitó ünnepi szónoka Nacsa Lőrinc, nemzetpolitikáért felelős 

államtitkár, a rendezvény fővédnöke. A megnyitót követően 11:00-tól gondolatébresztő 

beszélgetésre kerül sor a MOGY szellemiségéről és küldetéséről. Vukics Ferenc, a MOGY 

alapítója, Kertész Péter, az Ópusztaszeri Nemzeti Történeti Emlékpark igazgatója és Nagy 

László Attila, MOGY alapítótag osztják meg gondolataikat a nemzet jövőjéről, az értékek 

megőrzésének és átadásának fontosságáról. A generációk közötti szövetség, a nemzeti identitás 

megerősítése és a közösségi összefogás mind olyan témák, amelyek az idén is a MOGY 

fókuszában állnak. 

            
Nem dísz, nem relikvia: a könyv él – Megnyitotta kapuit a Kolozsvári Ünnepi 

Könyvhét  
2025. június 26. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon  

Kolozsváron négy napra ismét a könyvek kerülnek a középpontba: csütörtökön megnyílt a 14. 

Kolozsvári Ünnepi Könyvhét, a kortárs magyar irodalom egyik legjelentősebb erdélyi 

seregszemléje. A szervezők és felszólalók ünnepi hangulatban, de egyben komoly társadalmi és 

kulturális kérdéseket érintve köszöntötték az egybegyűlteket, és hívták közös gondolkodásra a 

könyvek és szavak barátait. A Kolozsvári Ünnepi Könyvhét célja idén is változatlan: találkozást 

teremteni kortárs magyar irodalommal, szerzőkkel, olvasókkal és mindazokkal, akik közösségi 

élményként tekintenek az irodalomra. Oláh Emese, Kolozsvár RMDSZ-es alpolgármestere a 

csütörtöki megnyitón elhangzott ünnepi beszédében kiemelte: a könyvekben benne van a 

jelenünk és a jövőnk is. „Egy város, amely könyveket ünnepel, egyben önmagát is ünnepli. 

Történelmét, gondolkodását, nyitottságát és sokszínűségét” – hangsúlyozta. A könyvhét 

emlékeztet arra is, hogy az olvasás nem magányos, hanem közösségi aktus: egy könyv lehet 
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személyes élmény, de a róla szóló beszélgetés már kapcsolódás. „Ahol könyvet olvasnak, ott 

kérdeznek. Ahol kérdeznek, ott gondolkodnak. Ahol gondolkodnak, ott fejlődés van” – szögezte 

le.  

 

Hivatalosan megnyitották a nagyváradi Szent László Napokat 
2025. június 26. – maszol.ro, Bihari Napló  

Szent László hagyatéka segít megőrizni nemzeti kultúránkat és értékeinket a 21. század 

forgatagában is. Eszmeisége egyszerre szólít hitre, cselekvésre és a közösség iránti 

elköteleződésre – mondta Novák Irén művészetért és közösségi művelődésért felelős helyettes 

államtitkár csütörtökön Nagyváradon, a 13. Szent László Napok nyitógáláján. A nagyváradi és 

bihari magyarság egyhetes, június 23-29. között zajló rendezvénysorozatának hivatalos 

megnyitóját a Szigligeti Színházban tartották – írja az MTI. Novák Irén köszöntőjében 

aláhúzta: a Szent László Napok nemcsak emlékezésre, hanem egymás megerősítésére is hívja 

a közösséget. „Formálja a szívünket, a közösségünket, és összeköt bennünket egész Európával” 

– mondta. Hangsúlyozta: Szent László öröksége élő, évszázadokon átívelő, elválaszthatatlan a 

nemzeti összetartozás és a megmaradás ügyétől. A lovagkirály volt az, aki hitet és erőt adott a 

népnek, megteremtette a rendet és a biztonságot - emlékeztetett. Felidézte, hogy uralkodása 

idején Magyarország szilárdan beágyazódott a keresztény Európa közösségébe, példája ma is a 

keresztény európai értékrendre, a nyitottságra és a kölcsönös tiszteletre emlékeztet. 

 

Nem térhet vissza hivatalába Soós Zoltán marosvásárhelyi polgármester – 

elutasították az óvását 
2025. június 26. – maszol.ro, Székelyhon  

A Marosvásárhelyi Törvényszék csütörtökön elutasította Soós Zoltán marosvásárhelyi 

polgármester keresetét, amelyben kérte, hogy töröljék el az Országos Korrupcióellenes 

Ügyészség (DNA) azon döntését, amellyel újabb hatvan napra eltiltották a városvezetőt 

feladatköreinek gyakorlásától. Mivel a bíróság nem az ő javára döntött, Soós Zoltán egyelőre 

nem térhet vissza a polgármesteri hivatalba.  A törvényszék a vonatkozó jogszabályokra 

hivatkozva utasította el a marosvásárhelyi polgármester fellebbezését, és fenntartja a 

városvezetőre kiszabott hatósági felügyeletet is. A DNA június 4-ei határozata tehát érvényben 

marad, így augusztus elejéig nem térhet vissza a hivatalba. A polgármesteri feladatköröket 

távollétében Kovács Mihály Levente alpolgármester látja el. Soós Zoltán már június 14-én 

visszatérhetett volna hivatalába, amennyiben a DNA nem dönt az intézkedés újabb hatvan 

napra szóló meghosszabbításáról. A városvezető megfellebbezte a döntést, azonban a 

törvényszék június 10-ei, majd 25-ei ülésén is halasztotta a döntést. A polgármester esetében 

áprilisban döntött úgy a bíróság, hogy helyt ad a korrupcióellenes ügyészség kérésének, és 60 

napra eltiltja őt feladatköreinek gyakorlásától. 
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Szívünk rajta: elkezdődött a kézdivásárhelyi Sokadalom 
2025. június 26. – Székelyhon  

Kézműves vásárral, tartalmas előadásokkal, ifjúsági térrel, gyermekprogramokkal, helyi 

ízekkel, emlékezetes koncertekkel várja a városlakókat és az idelátogatókat Kézdivásárhely 

legnagyobb közösségi eseménye, a Sokadalom. Óriáskerék viszont nem lesz. Sajátos 

helyszínen, rendhagyó szabadtéri színházi előadással vette kezdetét Kézdivásárhely 

városünnepe: a Boeing, Boeing – Leszállás Párizsban című nagysikerű vígjátékát az egykori 

Székely Katonanevelde belső udvarán játszotta teltház előtt az Udvartér Színház. Ez volt 

egyébként az első esemény, amelyet a helyiek által csak kaszárnyának nevezett 

műemléképületben szerveztek a teljes felújítást követően. Újdonságként a városnapok 

tiszteletére korlátozott mennyiségben piacra dobták a Sokadalom sörét, a Kézdivásárhely szíve 

egy üvegbe zárva jeligéjű nedűre a főtéri gasztropontokon lehet „vadászni”. Említésre méltó a 

kézdivásárhelyi vendéglősök példaértékű összefogása is, akik a Kézdi Gasztrotéren kínálják 

saját specialitásaikat a városnapok alatt.  

 

Egy évtizede éltetik „ágyúdörgéssel” Báthory István emlékét Szilágysomlyón 
2025. június 26. – Krónika  

Jubileumi kiadásához érkezett a szilágysomlyói Báthory Feszt. A Báthory István erdélyi 

fejedelem korát hűen felidéző rendezvényről, a szilágysági kisváros leghíresebb szülöttének 

örökségéről, hagyományok ápolásáról Szabó Ernő Csaba, a Magura lábánál található település 

városgazdája beszélt a Krónikának. Városnapokból nőtte ki magát népszerű, az egész régiót 

megmozgató és külföldi turistákat is vonzó rendezvénnyé a szilágysomlyói Báthory Feszt. A 

június 27−28. között szervezendő, tizedik kiadásához érkező fesztivál szellemisége nem 

változott az elmúlt évtizedben, legfontosabb célja továbbra is a kisvárosban született Báthory 

István fejedelem, Lengyelország királya örökségének a megőrzése, a közösségépítés, 

hagyományok ápolása. Szabó Ernő Csaba városgazda a Krónika megkeresésére felidézte, más 

városokban sikeresen működő múltidéző fesztiválok adták az ihletet ezelőtt tíz évvel, hogy 

kihasználva a város gazdag történelmét, Szilágysomlyón is szervezzenek egy, a Báthoryak korát 

megidéző rendezvényt.  

                               
„Aki felejt, átadja magát az enyészetnek” 
2025. június 26. – Ma7, Felvidék.ma  

Losoncon emlékeztek meg Duray Miklós politikusról, íróról, nemzetstratégáról, a felvidéki 

magyar közélet meghatározó alakjáról, akinek neve elválaszthatatlan az Együttélés politikai 

mozgalom rendszerváltáskor kezdődő történetétől. A múlt heti emléknap nemcsak a személyes 

főhajtás tere volt, hanem szellemi számvetés is: egy életműé, amely máig ható kérdéseket vet 

fel nemzetről, közösségről, hűségről. A megemlékezés a losonci református temetőben 

kezdődött, ahol a jelenlévők virágokat helyeztek el Duray Miklós és felesége, Szabó Zsuzsanna 

sírjánál. A síremlék jelenleg közadakozásból készül: gránit és fehér márvány elemekből álló 
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kompozíció, amely négy összefonódó kézzel jelképezi a Kárpát-medencei magyar nemzetrészek 

egységét és a keresztény hit összetartó erejét. A sírfelirat egyik mondata így szól: „Aki felejt, 

átadja magát az enyészetnek.” A temetőben elhangzott gondolatok emlékeztettek arra, hogy 

Duray nem csupán politikus volt, hanem a felvidéki magyarság lelkiismerete. Élete a 

hontalanság, a jogfosztottság, majd az önrendelkezésért folytatott küzdelem ívét rajzolta ki. 

Születésének meg nem élt 80. évfordulója alkalmat adott arra, hogy ne csak életútjára, hanem 

közéleti örökségére is reflektáljon a közösség. 

 

Huszonöt éve adják át a Millenniumi Ösztöndíjat 
2025. június 26. – Ma7  

2025. június 13-án immár 25. alkalommal adták át Ipolyságon a Millenniumi Ösztöndíjat. – 

„2000-ben, a magyar államalapítás ezredik évfordulóján öregdiákként érettségi találkozót 

tartottunk. A kötetlen beszélgetésen spontán módon megjelent a gondolat, mennyire értékes 

volt számunkra az idősebb diákok és a tanárok órákon kívüli odafigyelése munkánkra. 

Egyikünk megszólalt: miért nem figyelünk mi is jobban az utánunk jövőkre? Szó szót követett, 

s Molnár Imre és Vanda Károly barátaimmal megalapítottunk egy ösztöndíjat, amelyet minden 

év végén a tantestület által arra leginkább érdemesnek tartott diáknak adunk át. S mivel alma 

materünk a kilencvenes években kettévált egy állami és egy egyházi részre, értelemszerűen 

mindkét gimnázium – a Szondy György Gimnázium és a Fegyverneki Ferenc Katolikus Iskola 

– egy-egy diákja kapja az elismerést. Arra álmunkban sem gondoltunk, hogy mekkora 

presztízsre tesz szert a díj az idők folyamán” – foglalta össze az elismerés történetét Csáky Pál. 

 

„A mai világban szerintem még mindig működnek az álmok“ – beszélgetés 

Laboda Róberttel 
2025. június 26. – Új Szó  

Hamarosan Laboda Róbert veszi át a komáromi Regionális Művelődési Központ igazgatását öt 

évre. Csupán Nyitra megyétől hiányzik egy formális bólintás, és elkezdheti a munkát egy olyan 

szerepkörben, ami minden eddig tapasztalatát egyesítheti. A munkatársaihoz „fel” szeretne 

járni, s barátaival együtt olyan medencébe is hajlandó beleugrani, amelynek vízszintjét nem 

ellenőrizte le előre. Ám az új dolgok némi kockázattal is járnak. „Mindig nyitott szemmel jártam 

a világban. Egyszerűen szembe jött velem ez a pályázati felhívás, és megnéztem a 

kritériumokat. Azok alapján megfeleltem mindennek, volt vezetői gyakorlatom a kulturális 

szférából. Hetedik éve megy a köztévén a műsorom, egy egész stábot szervezek ott hétről hétre, 

ami nem egyszerű feladat. Aztán a közművelődés szót próbáltam magamban elemezgetni, hogy 

mi minden tartozik hozzá.  Arra jöttem rá, hogy gyakorlatilag a közművelődés majdnem 

minden szféráját érintettem már az életem során. Eddig is ezzel foglalkoztam, csak intézmény 

nélkül.” – mondta Laboda.  
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Dr. Pásztor Bálint: A következő időszak Gazdaságfejlesztési Stratégiájának 

kidolgozása a tervezett ütem szerint halad 
2025. június 26. – Pannon RTV 

A Vajdasági Magyar Közösség 2026–2033-as Terület- és Gazdaságfejlesztési Stratégiájának 

kidolgozása a tervezett ütem szerint halad - írja közösségi oldalán dr. Pásztor Bálint. A VMSZ 

elnöke mára találkozót hívott össze a szerkesztőkkel, prof. dr. Nagy Imrével, prof. dr. Szedlák 

Ottíliával, mgr. Újhelyi Ákossal és Nagy Zitával, a Prosperitati Alapítvány ügyvezetőjével. 

Február óta 9 szakbizottságban, 88 szakértő dolgozott a koordinálásukkal. A VMSZ elnöke azt 

írja, a stratégia számos olyan megoldást tartalmaz, amelyek közösségi igényekre, hosszú távú 

biztonságos jövőt építő kezdeményezésekre és az előttünk álló kihívásokra válaszolnak. A 

VMSZ kezdeményezésére készülő dokumentum fontos újítása, hogy már a végrehajtás 

akciótervét is tartalmazza. Dr. Pásztor Bálint közölte, szeptemberre elkészül a vitaanyag, 

amelyet véglegesítenek az összes szakértő részvételével, majd októberben közvitára bocsátják. 

 

Elkezdődött a Dombos Fest 
2025. június 27. – Pannon RTV 

A fesztivál idei jelmondata: a fele sem tréfa. A negyed évszázados Dombos Fest a Szent Efrém 

Férfikar koncertjével startolt csütörtökön a kisszínpadon, a nagyszínpadon pedig Rambo 

Amadeus jazz formációja szórakoztatta a közönséget. Az első napot a Bujdosó János és 

zenekara zárta. A koncertek mellett kiállítás, löszfalfestés, tábortűz és torta is volt a Dombos 

Fest 25 születésnapján. 

 

Antalfalva Községben is sokan éltek az energiahatékonysági pályázat nyújtotta 

lehetőségekkel 
2025. június 26. – Pannon RTV 

69 pályázóból 28 volt sikeres, ők ma írhatták alá a támogatázról szóló szerződéseket. Antalfalva 

Község 3 125 000 dinárt különített el erre a célra. A nyertes pályázók a pénzt a nyílászárók 

cseréjére, hőszigetelésre, a fűtési rendszer korszerűsítésére vagy napelemek telepítésére 

használhatják fel. Petar Višnjički, polgármester, Antalfalva: „Szeretném megragadni az 

alkalmat, hogy meghívjam mindazokat, akik eddig nem jelentkeztek, és azokat is, akik 

jelentkeztek, de esetleg nem jutottak túl valamelyik korábbi pályázaton, valamint azokat is, 

akik sikeresen teljesítették, mindenkinek joga van többször is jelentkezni, kihasználni ezt, és 

növelni társadalmi státuszát felelős fogyasztóként, hogy zölddé tegye településünket. 
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https://pannonrtv.com/rovatok/politika/dr-pasztor-balint-kovetkezo-idoszak-gazdasagfejlesztesi-strategiajanak-kidolgozasa
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/dr-pasztor-balint-kovetkezo-idoszak-gazdasagfejlesztesi-strategiajanak-kidolgozasa
https://pannonrtv.com/rovatok/szines/elkezdodott-dombos-fest
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/antalfalva-kozsegben-sokan-eltek-az-energiahatekonysagi-palyazat-nyujtotta
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Kínai befektetőket fogadtak Topolyán 
2025. június 26. – Pannon RTV 

A Jiangsu tartományból érkező képviselőket Nenad Ivanišević szerbiai tartományi gazdasági 

és idegenforgalmi titkár, Marko Predujević, a Midmas cég igazgatója és Szatmári Adrián 

topolyai polgármester fogadta. A főként transzformátorokat gyártó Midmas cég kínai befektető 

delegácíót fogadott Topolyán. A topolyai székhelyű Midmas cég 36 dolgozót foglalkoztat. A 

főként transzformátorokat gyártó vállalat volt az első szerbiai cég, aki befektetőként érkezett 

Kínába. A nyelvi akadályok nem szabotálták az együttműködés sikerességét, és tavaly 

októberben a jogrendszerbeli különbségek kivizsgálása után megnyitották kihelyezett 

vállalatukat. Szerbiában számos kínai cég van jelen, mint befektető. A két ország közötti 

kapcsolat egyre inkább fejlődő tendenciát mutat. Nenad Ivanišević, Szerbia tartományi 

gazdasági és idegenforgalmi titkára szerint ez a kezdeményezés több befektetőt is ide fog 

vonzani országunkba, konkrétan Vajdaságba, nemcsak kelet felől, hanem az Európai Unió 

országait is. 

 

Kihirdették a Kapoli országos faragópályázat díjazottjait 
2025. június 26. – Pannon RTV 

Idén immár 34. alkalommal valósította meg a Hagyományok Háza Id. Kapoli Antal emlékére 

az országos faragópályázatot. Idén immár 34. alkalommal valósította meg a Hagyományok 

Háza Id. Kapoli Antal emlékére az országos faragópályázatot a Somogy Megyei Népművészeti 

Egyesülettel és a Rippl-Rónai Megyei Hatókörű Városi Múzeummal együttműködésben, 

amelyre szép számban jelentkeztek külhonról is az alkotók. A seregszemle – amelyet három 

évente tartanak meg - 2025-ben visszatért gyökereihez: a kiállítás hosszú idő után ismét 

Somogy megyében, a kaposvári Rippl-Rónai Megyei Hatókörű Városi Múzeumban kapott 

helyet. Idén 43 alkotó 177 pályamunkával jelentkezett, amelyek közül több kategóriában 

osztottak ki díjakat a szakmai zsűri döntése alapján. A beérkezett pályamunkákból 137 zsűrizett 

alkotás tekinthető meg a kaposvári Rippl-Rónai Megyei Hatókörű Városi Múzeumban.  

                     
Oktatási támogatás: öt kárpátaljai közösség kap pénzt korszerű tantermekre 
2025. június 26. – karpat.in.ua 

Több mint 16 millió hrivnya érkezik az állami költségvetésből öt kárpátaljai kistérség számára, 

hogy modernizálják az oktatási környezetet. A forrásokat természettudományos és STEM-

tantárgyak tantermeinek felszerelésére fordítják. Az Ukrán Miniszteri Kabinet döntése alapján 

közel 119 millió hrivnya támogatást osztottak szét az egyes régiók között, amelyből Kárpátalja 

több mint 16 millió hrivnyát kap. Ebből az összegből az iskolákban korszerű oktatási 

környezetet alakítanak ki: felszerelést vásárolnak biológia, kémia, fizika, földrajz és STEM-

tantárgyak oktatásához. 
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Horváth Anna alkotóhét a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete 

szervezésében 
2025. június 26. – karpat-in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete idén is megtartotta a Horváth Anna 

alkotóhetet, amelynek a beregszászi római katolikus templom udvara adott otthont. A néhai 

beregszászi keramikus, képzőművész emlékére megrendezett program célja a művésznő 

szellemi örökségének megőrzése és továbbadása a fiatalok számára. A tábor apropóját idén 

nem az évfordulók hanem a különböző stílusok határozzák meg. Az alkotó munkában a 

résztvevő 30 fiatal tapasztalt és ismert mentorok segítségével nyer betekintést a korongozás, 

az agyaggal való munka, a rajzolás és a festészet rejtelmeibe. 

 

Idén közel ötezer iskolás jelentkezett a KMPSZ tantárgyi vetélkedőire 
2025. június 26. – karpat.in.ua 

A KMPSZ az idei tanévben is megszervezte tantárgyi vetélkedőinek programsorozatát, 

amelynek célja a tanulók közötti egészséges versenyszellem kialakítása és az esélyegyenlőség 

biztosítása. Az iskolások körében népszerű megmérettetés segíti a tehetséges diákok 

azonosítását és fejlesztését, valamint a tantárgyi ismeretek elmélyítését. 

 

Kárpát-medencei magyar vezetők és Nacsa Lőrinc államtitkár egyeztetésének 

volt házigazdája a HMDK 
2025. június 26. – Képes Újság 

A magyar képviselet az elmúlt egy évben nem gyengült, hanem erősödött a Kárpát-medencében 

– értékelt Nacsa Lőrinc nemzetpolitikai államtitkár a rijekai Kárpát-medencei nemzetpolitikai 

konferencia zárásakor. A tanácskozásra 2022 óta a Horvátországi Magyarok Demokratikus 

Közössége (HMDK) kezdeményezése nyomán kerül sor. A fiumei nemzetpolitikai kerekasztal 

célja, hogy a külhoni magyar közösségek vezetői és a magyar kormány képviselői közvetlenül 

egyeztethessenek a legfontosabb kihívásokról és tervekről. Jankovics Róbert parlamenti 

képviselő, a HMDK elnöke hangsúlyozta: nagy szükség volt egy ilyen fórumra, ahol a 

legfontosabb ügyekről közvetlen párbeszéd útján tárgyalnak. Az idei egyeztetés központi 

témája a 2026-os magyarországi választásokra való felkészülés volt. 

 

Elhunyt Mikelić Margit, a HMDK Split-Dalmát Megyei Egyesületének egykori 

elnöke 
2025. június 26. – Képes Újság 

Mély fájdalommal, de végtelen tisztelettel emlékezünk Mikelić Margitra, a horvátországi 

magyar közösség elkötelezett tagjára, a HMDK Split-Dalmát Megyei Egyesületének egykori 

elnökére, aki életének 88. évében örökre eltávozott közülünk. Két cikluson keresztül, 1999 és 

2007 között vezette egyesületünket, s ebben az időszakban – akárcsak egész életében – 
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fáradhatatlanul dolgozott a magyar nyelv és kultúra ápolásáért, valamint a közösségi élet 

gazdagításáért. Margit asszony a dél-bánáti Székelykevén született. Már gyerekkorától 

dédelgette magában a gondolatot, hogy ő egyszer pedagógus lesz. A szabadkai tanítóképző 

elvégzése után a szerelem sodorta Dalmáciába, ahol évtizedeken keresztül tanítóként, 

pedagógusként, majd iskolaigazgatóként szolgálta a jövő generációit. 

 

Együtt Európa szívében– A kórógyi hagyományőrzők is ott voltak Karácsondon 
2025. június 26. – Képes Újság 

Június 12-15. között Karácsond község adott otthont egy rendkívül tartalmas és színes 

programsorozatnak, amely a helyi közösségi életet és a nemzetközi kapcsolatokat egyaránt 

erősítette. Az eseményen részt vettek a Kórógy Magyar Hagyományőrző Egyesület képviselői 

is. A „Karácsondi Nyár 2025” keretében megvalósított események csúcspontja kétségtelenül az 

a négynapos rendezvény volt, amely Együtt Európa Szívében – Fiatalokkal az 

esélyegyenlőségért címmel zajlott, és az Európai Unió támogatásával jött létre. A projekt célja 

nem csupán a kulturális sokszínűség bemutatása és a fiatalok bevonása volt, hanem a határon 

átnyúló kapcsolatok elmélyítése, az esélyegyenlőség előmozdítása, valamint az európai 

identitás közös értékeinek erősítése is. A rendezvénysorozat során öt külhoni delegáció 

látogatott el a Heves vármegyei Karácsondra, köztük Horvátországból a Kórógy Magyar 

Hagyományőrző Egyesület. 

 

Százhatvan gyerek táncolt a csúzai gyermektánc-találkozón 
2025. június 26. – Képes Újság 

Vasárnap került sor a Jókai Mór Kultúregyesület Bóbita gyermektánc-találkozójára, amelyen a 

csúzai Hajnalcsillag gyermektánccsoporton kívül hat kultúregyesület mintegy százhatvan 

gyermektáncosa lépett színpadra a hagyományőrzés és a kapcsolatápolás jegyében. Idén 

rendezték meg Csúzán a sorrendben 8. Bóbita gyermektánc-találkozót. A Jókai Mór 

Kultúregyesület keretében a színjátszó szakkörön és „kreatív kuckón” kívül 

gyermektánccsoport is működik Hajnalcsillag néven, amelyben már sok-sok generáció tanulta 

az első tánclépéseket és kapott kedvet a néptánchoz, hogy felnőve a Csárdás ifjúsági népi 

táncegyüttesben folytassa a hagyományőrző tevékenységet. A Hajnalcsillag két szekcióra 

oszlik, külön csoportban táncol az óvodás és az iskolás korosztály. Mindkét csoporttal heti 

egyszer tartanak táncpróbákat, hogy felkészüljenek a fellépésekre, amelyekből szerencsére van 

bőven, hiszen minden hónapban tartanak valamilyen táncszemlét Baranyában/Szlavóniába. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. június 26. – Kossuth Rádió 

 

900 diák részvételével zajlik Sátoraljaújhelyen a Rákóczi Szövetség bázisán az Összmagyar 

Középiskolás Tábor, ahova Kárpát-medencei középiskolákból, valamint az Amerikai Egyesült 

Államokból, Argentínából, Ausztráliából, Finnországból és Svédországból is érkeztek magyar 

középiskolások. Kárpátalját is nagy számban képviselik a fiatalok. Részletek Iváncsik Attilától. 

 

Pozsonyban látják vendégül a kárpátaljai ráti Szent Mihály Gyermekotthon lakóit. A tábor 

ötlete Molnár Tamás pozsonyi magyar lelkipásztortól ered, aki januárban személyesen utazott 

el Kárpátaljára, hogy meghívja az otthon lakóit, munkatársait, a nevelőszülőket egy pozsonyi 

kirándulásra, amit ezen a héten szerveztek meg. A kárpátaljai vendégekkel és a kirándulás 

szervezőivel a pozsonyi Duna utcai magyar iskola udvarán beszélgetett Haják Szabó Mária. 

 

 

A Mathias Corvinus Collegium Szabadkai Képzési Központjában a Nagybecskerek környékén 

élő szülői közösséget szólította meg a városban született, de Budapesten élő tanszékvezető 

egyetemi tanár. Szűts Zoltán az Eszterházy Károly Egyetem Pedagógiai Karának dékánja 

Okoseszköz? Okos gyerek? Okos szülő? címmel tartott előadást az érdeklődőknek. Kónya-

Kovács Otília összeállítása. 

 

Idén is megszervezi nyári programjait a kolozsvári Argumentum Nostrum Egyesület, amely 

2017 óta szervez hiánypótló programokat a kolozsvári magyar gyerekeknek. Az Erdei óvoda és 

iskola, az ANYÓ és a GRUND elnevezésű program egy-egy előre megtervezett heti tematika 

köré épül, napközis rendszerben. A foglalkoztató és felügyelő pedagógusok számtalan játékkal, 

kézimunkával, énekkel, mondókával készülnek, és teszik élménydússá és emlékezetessé a 

foglalkozásokat. Az Argumentum egyesület tevékenységét a Magyar Miniszterelnöki Hivatal 

2018 óta erdélyi nemzeti jelentőségű programként tartja nyilván. Az idei kínálatról az egyesület 

elnökét, Fekete Emőkét kérdezte kolozsvári tudósítónk, Ferencz Ádám. 

 

Bár a 28. marosvásárhelyi Városnapok rendezvénysorozatának hivatalos megnyitóját holnap 

tartják, már ma számos kulturális és szórakoztató programon vehetnek részt az érdeklődők. 

2021-óta az új városvezetés a marosvásárhelyi napokat június végén szervezi, a település 

történetének egyik jeles eseményéhez és történelmi hagyományaihoz kapcsolódva - mondja 

Kovács Mihály Levente, alpolgármester, a város ügyvivő polgármestere Erdei Edit-Zsuzsánna 

összeállításában. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Magyarságukat, hagyományaikat és közösségüket ünnepelték az 50. Magyar Fesztivál 

résztvevői a diaszpórában élő magyarok egyik legnagyobb találkozóján. A New Brunswick-i 

Magyar Nap nemcsak a szervező város, hanem egész Észak-Amerika egyik legismertebb 

magyar rendezvénye. Közös céljuk, hogy ezen a napon mindenki megélhesse magyarságát, a 

nem magyar származású vendégek pedig megismerkedjenek a magyar népi kultúra 

gazdagságával. A rendezvényen Szívós Kata, a Kőrösi Csoma Sándor-program ösztöndíjasa 

táncházat is tartott. A helyszínen őt kérdezte tudósítónk, Náray Balázs. 

 

Tizenöt évvel azután, hogy a macedóniai Ohridból bronzéremmel tért haza, ismét balkáni 

fesztiválra utazik a sepsiszentgyörgyi Vox Humana Együttes.  Most egy albániai 

kórusfesztiválon lépnek fel. Veres Emese-Gyöngyvér Szilágyi Zsolt karnagyot nemrég 

Négyfaluban kérdezte, ahol a kórus az ünnepi istentiszteleten énekelt. 


